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Kádár János fogadta 
a bolgár kormányfőt 
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Befejeződtek a magyar—bolgár 
tárgyalások 

A tanácsok munkája 
Csongrád megyében 

Tárgyalta a Tanácsi Koordinációs Bizottság 
Dr. Papp Lajos államtit-

kárnak, a Minisztertanács 
Tanácsi Hivatala elnökének 
vezetésével szerdán az Or-
szágházban ülést tartott a 
tanácsi koordinációs bizott-
ság. Elsőként — dr. Perjési 
Lászlónak, a megyei tanács 
elnökének előterjesztésében 
— a Csongrád megyei tanács 
végrehajtó bizottságának te-
vékenységéről szóló beszá-
molót tárgyalta meg. Az ülé-
sen részt vett és felszólalt 
dr. Komócsin Mihály, az 
MS&MP Csongrád megyei 
bizottságának első titkára. 

A bizottság megállapította, 
hogy a megyében eredmé-
nyesen, a tanácstörvény ren-
delkezéseinek megfelelően, a 
lakossággal és a nem taná-
csi szervekkel szorosan 
együttműködve dolgoznak a 

tanácsok. Teljesültek a ne-
gyedik ötéves terv alapvető 
megyei déljai, ezen belül a 
tervezettnél mintegy 14—15 
százalékkal több lakás épült, 
és 150 százalékkal több óvo-
dai hely létesült. Főképpen a 
városokban javult a lakos-
ság ipari és kereskedelmi 
szolgáltatási igényeinek ki-
elégítése. 

A bizottság az eredmények 
elismerése mellett többek 
között felhívta a megyei ta-
nács végrehajtó bizottságá-
nak figyelmét az ötödik öt-
éves tervidőszakra tervezett 
célcsoportos lakások és kap-
csolódó létesítmények, az 
általános iskolai tantermek, 
bölcsődei férőhelyek, kultu-
rális intézmények, szenny-
vízelvezető és tisztítóberen-
dezések megépítésére, továb-

bá a szociális otthoni ellátás 
gyorsabb ütemű fejlesztésé-
re. Javasolta, hogy a végre-
hajtó bizottság gondoskodjék 
az építőipari kivitelezői ka-
pacitás növeléséről, különös 
tekintettel a megnövekedett 
felújítási feladatok teljesíté-
sére. A bizottság indokolt-
nak tartja a belvízkárok 
megelőzésére szükséges in-
tézkedések megtételét, kérvs 
ehhez az illetékes szervek 
segítségnyújtását is. 

Ezt követően a bizottsáu 
megvitatta az Építésügyi éti 
Városfejlesztési Minisztéri-
um és a Minisztertanács Ta-
nácsi Hivatalának a taná-
csok közötti együttműködés-
ről és a települések koordi-
nált fejlesztéséről szóló 
irányelvtervezetét. (MTI) 

új isnkönyv- Vetik a fűszerpaprikát 

Cár miniszterelnököt. 

Jelen volt Havasi Ferenc, 

program 
előkészítése 

a Minisztertanács elnökhe-

lyettese, dr. Szénási Géza, 

valamint Vladimír Videnov. 

A találkozók szívélyes, ba-

ráti légkörben zajlottak le. 

Szerdán az Országház mi-

nisztertanácsi termében be-

fejeződtek a magyar—bolgár 

hivatalos tárgyalások. 

A magyar tárgyaló csopor-

tot Lázár György, az 

MSZMP Politikai Bizottsá-

gának tagja, a Miniszterta-

nács elnöke, a bolgár tár-

gyaló csoportot Sztanko To-

dorov, a Bolgár kommunis-

ta Párt Politikai Bizottságá-

nak tagja, a Bolgár Nép-

köztársaság Minisztertaná-

csának elnöke vezette. 

A tárgyaláson a teljes né-

zetazonosság jegyében esz-

Ahol lehet, öntözni kell 
II sokévi átlagnál kevesebb csapadék hullott 

Az Országos Vízügyi Hi-
vatalban szerdán dr. Szilárd 
György, a vízrendezési és 
vízhasznosítási főosztály he-
lyettes vezetője sajtótájékoz-
tatón számolt be az öntözés 
fejlesztéséről, az V. ötéves 
tervben és az idén elő-
irányzott feladatokról. 

Ebben az évben „ért be" 
az a másfél mil l iárd forint 
értékű fejlesztési beruházás, 
amelyekkel 24 000 hektár te-
rületen építettek ki a leg-
korszerűbb hazai berendezé-
sekkel 26 öntözőfürtöt. Né-
hány öntözőfürt építése eb-
ben az évben fejeződik be, 
és valamennyin az idén kez-
dődik meg az öntözéses gaz-

dálkodás. Az első negyedévi 
időjárás azonban adós ma-
radt sok csapadékkal, s így 
ahol csak tehetik, mindenütt 
mielőbb meg kell kezdeni 
az öntözést. Szolnok és 
Hajdú megyében 70—90 mil-
liméter a csapadékhiány, 
Csongrád, Békés és Bács-
Kiskun megyében mintegy 
száz milliméter, Baranya, 
Komárom és Fejér megye 
egyes részein pedig 120—130 
milliméter. Vízpótlást vár az 
őszi gabona, a rét és legelő, 
a cukorrépa és a burgonya, 
április második felében a 
kukorica, majd első kaszá-
lása után a sarjadáshoz a 
lucerna, s természetesen a 

zöldségtermesztésnek állan-

dó szükséglete a gondos ön-

tözés. 

A vízügyi igazgatóságok és 
a regionális vízszolgáltató 
vállalatok még a télen elvé-
gezték az pntöző főművek, 
szivattyútelepek karbantar-
tását, a főjavításokat, már-
cius elejére befejezték a fel-
készülést, s így elegendő ön-
tözővíz áll a gazdaságok ren-
delkezésére. Az ország öntö-
zési állóeszközeinek értéke 
mintegy 20 mil l iárd forint, 
s kihasználásuk, mégpedig 
szakszerű hasznosításuk 
fontos feladat. (MTI) 

Az új módszer még nem általános 

A szegedi körzetben a fű-

szerpaprika termesztésének 

hagyományos és eddig egye-

dül biztonságosnak tartott 

módja, hogy melegágyban 

palántát nevelnek, és a sok 

meleget k ívánó palántát 

csak a májusi fagyok elmúl-

tával ültetik ki végleges he-

lyére. Kisebb területen né-

hány éve kísérletképpen 

rögtön a termőhelyre vetik a 

magot az Ü j Élet Termelő-

szövetkezetben. Az eddigi 

kísérletek mindig kedvező 

eredményt hoztak, az így 

vetett paprika is időben be-

érett, és jó termést adott. A 

palántanevelés és palántaül-

tetés költségei külön megta-

karításként szerepelhettek. 

Idén összesen 186 hektá-

ron vetik a paprikamagot 

ebben a szövetkezetben. A 

kezdeti bizalmatlanság el-

oszlásának biztos jele, hogy 

a háztáji gazdaságok egy ré-

szében is — 25 hektáron — 

így kerül földbe a mag. Az 

ú j módszer természetesen 

más változásokat is hozott. 

Eddig 60 centiméteres sor-

távolságot tartva, egymástól 

30 centire ültették a palán-

tákat, 3 méterre tehát 10 tő 

jutott. Vetőgéppel a sortá-

volságot is csökkentik 45—55 

centire, a talaj adottságától 

függően, de méterenként 80 

—120 (!) magot vetnek. A 

paprikatermesztési rendszer-

hez tartozó gazdaságokban 

nyolc ú j vetőgép dolgozik 

most, és a tervek szerint né-

hány nap alatt befejezik a 

vetést Ha az időjárás to-

vábbra is kedves — ha eső 

is esik közben —, akkor a 

most vetett mag előrelátha-

tóan május első napjaiban 

kel ki. 

Az ú j módszer még nem 

nevezhető általánosnak, a 

termőterület nagyobbik fe-

lén továbbra is palántázva 

ültetik majd májusban a fű-

szerpaprikát. 

Somogyi Károlyné felvételt 

Három ú j NIBEX-gép veff a fűszerpaprikát Mihálytelek 

határában. Képünkön: gépbe öntik a paprikamaeut 

Kádár János fogadja Sztanko. Todorovot 

Kádár János, a Magyar 
Szocialista Munkáspárt Köz-
ponti Bizottságának első tit-
kára szerdán a Központi Bi-
zottság székházában fogadta 
Sztanko Todorovot. a Bolgár 
Kommunista Párt Politikai 
Bizottságának tagját, a Bol-
gár Népköztársaság Minisz-
tertanácsának elnökét. 

A találkozón jelen volt 
Lázár György, az MSZMP 
Politikai Bizottságának tag-
ja, a Minisztertanács elnö-
ke, dr. Szénási Géza, a Ma-
gyar Népköztársaság szófiai 
nagykövete, valamint Vladi-
mír Videnov, a Bolgár Nép-
köztársaság budapesti nagy-
követe. 

Losonczi Pál , a Népköz-

társaság Elnöki Tanácsának 

elnöke szintén szerdán, az 

Országházban fogadta a bol-

mecserét folytattak a nem-
zetközi helyzet időszerű kér-
déseiről. Tájékoztatták egy-
mást országaik külpolit ikai 
tevékenységéről. 

A tárgyalások eredményei-
ről a két miniszterelnök em-
lékeztetőt írt alá az Ország-
ház delegációstermében. 

A látogatásról közös köz-
leményt hoznak nyilvános-
ságra. 

* 

Sztanko Todorov, a Bol-

gár Kommunista Párt Poli-

tikai Bizottságának tagja, a 

Bolgár Népköztársaság Mi-

nisztertanácsának elnöke 

szerdán fogadást adott Lá-

zár György, az M S Z M P Po-

litikai Bizottságának tagja, 

a Minisztertanács elnöke 

tiszteletére a budapesti bol-

gár nagykövetségen. 

Részt vett a fogadáson Ha-

vasi Ferenc, a Miniszterta-

nács elnökhelyettes^, Pú ja 

Frigyes külügyminiszter, dr. 

Korom Mihály igazságügy-

miniszter, Nemeslaki Tiva-

dar kohó- és gépipari mi-

niszter, s a politikai, a gaz-

dasági, a kulturális ) élet 

több más vezető személyisé-

ge. Jelen volt a fogadáson 

a budapesti diplomáciai kép-

viseletek so£ vezetője és tag-

ja. Ott voltak a fogadáson a 

bolgár kormányfő kíséreté-

nek tagjai is. 

A fogadás szívélyes, baráti 

légkörben zajlott le. 

A szocialista Köznevelés 

fejlődésében, az oktatás kor-

szerűsítésében, a nevelés 

eredményességének növelé-

sében fontos szerepet betöl-

tő tankönyvek kiadásának 

helyzetéről és fejlesztésük 

feladatairól tanácskozott teg-

nap az országgyűlés kulturá-

lis bizottsága. A magyar 

tankönyvkiadás együtt fej-

lődött a szocialista iskola-

rendszerrel, s a tankönyvek 

korszerűbb tartalmukkal 

mind több lehetőséget adnak 

arra, hogy az iskola na-

gyobb mértékben neveljen 

önál ló gondolkodásra és 

munkára. A tankönyvek 

megújulása minden iskolatí-

pusban ma is tartó fo lyamat 

A szakemberek ú j tan-

könyvprogram előkészítésén 

dolgoznak; amelynek lénye-

ge, hogy tovább emelkedjék 

a tankönyvek színvonala, 

tanulhatósága, terjedelme 

pedig csökkenjen. (MTI) 


